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Nasui: Speram, cât mai curând, sa dam drumul schemei de ajutor pentru HoReCA

Legislatia secundara pentru ajutoarele pentru HoReCa va fi emisa imediat ce vom avea legile care sunt la

promulgare la presedinte, a declarat miercuri, la finalul sedintei de Guvern, ministrul Economiei, Claudiu

Nasui, mentionând ca schema va deveni functionala "cât de curând".

"Ajutoarele pentru HoReCa, în secunda acesta avem legile care sunt la promulgare la presedinte, este vorba de legile de aprobare a doua

Ordonante de Urgenta care au suferit câteva modificari importante în Parlament. Normele de aplicare pentru aceasta schema sunt deja în

transparenta, în conformitate cu legile care urmeaza sa fie adoptate. Deci, în momentul în care sunt promulgate, imediat putem sa emitem si

legislatia secundara, iar platforma STS, platforma electronica este în lucru (...) Lucrurile avanseaza si speram, cât de curând, sa fie totul

finalizat pentru a putea sa-i dam drumul" a explicat Nasui.

Ministrul a subliniat ca tot procesul va fi digitalizat si este nevoie  ca firmele care aplica sa aiba pregatit un certificat al unui auditor  sau al

unui expert contabil, la alegere, care sa certifice provenienta  pe CAEN-uri a cifrei de afaceri.

"Masura este una care se refera la cifra de afaceri pe anumite CAEN-uri  si atunci trebuie sa facem 20% din aceasta suma. Mesajul meu

pentru  toata lumea e: cei care vor sa aplice pe aceasta masura sa-si faca din  timp, sa-si fi depus deja situatiile financiare, daca nu sa o faca

mai  repede, dar mai ales sa aiba si acest certificat care sa indice  provenienta pe CAEN-uri a cifrei de afaceri", a spus Claudiu Nasui.

Potrivit ministrului, aplicatia, dezvoltata de STS, este în faza de  testare, exista niste termene interne, pentru a grabi lucrurile.

Întrebat când îsi vor primi operatorii economici banii, Nasui a raspuns ca nu poate da o data, dar se va merge foarte repede.

"Din momentul în care vom porni apelul de proiecte va fi o perioada în  care toata lumea va putea aplica. Nu exista niciun motiv ca lumea sa

se  îngramadeasca, sa fie aglomeratie la început sau la sfârsit, pentru ca  toata lumea ia pro rata. Vom avea o perioada în care toata lumea va 

putea aplica, tocmai de aceea am spus de acest certificat de provenienta  a cifrei de afaceri pe CAEN-uri, pentru ca toata lumea sa fie 

pregatita, dupa care sa avem evaluarea. Şi aici este o parte care nu  tine de minister, pentru ca depinde cât de multe si de complexe sunt 

cazurile care vin, pentru ca mergem pe o legislatie europeana temporara  în cazul Covid, în care trebuie sa analizam si sa vedem toate 

întreprinderile partenere si legat. Acesta este singurul element care  poate sa dureze mai mult sau mai putin, în functie de ce firme solicita. 

Estimarea mea e ca va fi facuta cât de repede. Şi mai este un lucru de  care trebuie sa tinem cont ca sa intre banii efectiv. Masura fiind pro 

rata, toata lumea luându-si banii, sau mai putin în functie daca se  depaseste bugetul total alocat, trebuie sa facem toate alocarile pâna se  dau

banii. Adica nu o sa mai fie cazul de la Masura 2 în care unii îsi  iau banii si altii nu. Pur si simplu îsi iau toti sau nu îsi ia nimeni",  a punctat

ministrul Economiei.
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